
   

Bez obalu s Kate řinou Kone čnou
 Došlo k inauguraci nového prezidenta.  Prezidenta, jehož heslem v

kampani bylo, že chce Česku vrátit řád a klid. Možná by prezident
Pavel  mohl  začít  promluvou  ke  svému  příteli,  jehož  v rámci
prezidentské  kampaně  navštívil,  Řeporyjci  Novotnému.  Ten  čelí
dalšímu trestnímu oznámení poté, co na sociálních sítích vulgárně
napadal opoziční voliče a protivládní demonstranty a vyhrožoval jim
likvidací.  „Češi jsou nejhorší národ, nevděčnej. Tenhle českej plebs
by  měl  klečet  na  kolenou  a  děkovat  Fialovi.  Že  má  zadarmo
zdravotnictví,  že  je  tu  bezpečno,  teplá  voda  teče…jste  nevděčná

banda  českejch  zm*dů.  Já  bych  ty  ruský  kolaboranty  věšel.  Tam  se  vraždí  civilní
obyvatelstvo, matky i děti. A co zaprděnej čecháček? Češi by potřebovali válku. Vyhnat
je v noci z baráku, zabít dítě a zapálit barák. Abyste pochopili,  co je válka,“ prohlásil
starosta Řeporyjí Pavel Novotný za ODS. 
Pokud prezident Pavel myslel vážně svá slova o tom, že chce být prezidentem všech,
měl by jednoznačně odsoudit Novotného chování, které v civilizované společnosti nemá
své místo, distancovat se od něj. A víte, jak celou situaci okomentovala ODS? Ta ODS,
která mluví o slušnosti a hodnotové politice? Ta ODS, která vyloučila Václava Klause
mladšího za to – a teď čtěte pozorně – že „svým jednáním a vystupováním dlouhodobě
poškozuje  dobré  jméno  ODS“.  K výhružkám  smrtí  a  válkou  mluvčí  ODS  suše
konstatoval, že „vyjadřování (jejich) pana starosty je dlouhodobě specifické a ojedinělé“.
Takže ODS je s tím vším zřejmě naprosto v pohodě. 
 Nová data  od  SANEPU ukazují  hrozivá  čísla.  V ČR se více  než polovina  lidí  bojí
vyjádřit svůj názor! Obávám se, že reálně občané vnímají svobodu a demokracii – což
čísla  dokládají  – spíše jako deklaratorní na papíře uvedená práva než jako reálnou
hodnotu. A cenzorské praktiky vlády tomu rozhodně nenapomáhají. A proč se lidé bojí
říct svůj názor? Nejčastěji proto, aby se nedostali do problémů v práci. Levně pracovat,
držet u toho ústa a krok, nepopulární názory cenzurovat a nyní i vyhrožovat likvidací
těm, kteří se dovolí ozvat. To je zřejmě lék vlády na boj s krizí. A obávám se, že ti, kteří
vkládají  v  tomto  ohledu  své  naděje  do  nového  prezidenta,  velmi  brzo  vystřízliví.
Odvážné postavení se za ty, kteří nesouhlasí s vládní politikou a jsou umlčování, totiž
nejde ruku v ruce s oním jedním správným politickým názorem, jehož je i prezident
Pavel nyní součástí. A to natolik, že budování kultu jeho osobnosti již nyní cílí i na ty
nejmladší.  V  březnové  Mateřídoušce  totiž  malí  čtenáři  najdou  nyní  komiks  s
prezidentem Pavlem a pět z těch, co mu napíší nejhezčí dopis, vyhraje dokonce roční
předplatné  tohoto  časopisu.  Vydavatelem  Mateřídoušky  je  Czech  News  Center,
mediální  dům miliardáře Křetínského.  To jen,  abyste  věděli,  na  čí  straně  jsou  čeští
miliardáři. Musím říct, že takhle hnusnou propagandu už i v dětských tiskovinách jsem
dlouho neviděla. 
  Ministr financí Stanjura před nedávnem zveřejnil účet státního hospodaření za první
dva měsíce  tohoto  roku.  Výsledek? Za pouhé dva měsíce  byly  výdaje  státu  o  120
miliard vyšší než jeho příjmy. Pouhé dva měsíce roku 2023 tak stačily na to, aby bylo
vyčerpáno 40 % plánovaného schodku na celý rok. Schodek 120 miliard za první dva
měsíce hospodaření je mimochodem o 75 miliard vyšší než před rokem. Tahle vláda
zcela neefektivní politikou, rozhazováním výdajů na zcela zbytné věci, a neschopností
zdanit  bohaté vede Českou ekonomiku do záhuby,  což v dlouhodobém měřítku jako
vždy odskáčou ti nejzranitelnější. Znovu se tak ukazuje, že pětikoalice po celou dobu,
kdy kritizovala z opozice předchozí vládu, neměla absolutně žádný plán, jak zemi vést.
Způsob, jakým zajistit  státní kase příjmy, by přitom měl  být zásadním plánem každé
nové nastupující vlády. I proto, že Fialova vláda žádný takový plán neměla, musí nyní
porušovat  své  předvolební  sliby,  mezi  které  patřilo  například  nezvyšovat  daně.  Na
celém zvyšování daní touto vládou je ale nejsmutnější  jedna věc. Když už se vláda
přeci  jen  pokusí  zavést  opatření  proti  těm,  kteří  z  krizí  těží  –  proti  bankám  a
energetickým firmám – korporace si stejně  najdou způsob, jak  vyšší zdanění obejít.
Přesně jak varovali  odborníci již při  zavádění daně z mimořádných příjmů,  banky již
hledají mechanismy, jak vykázat nižší zisk, aby se na ně mimořádná daň nevztahovala.
V  tomto  duchu  se  již  vyjádřili  zástupci  ČSOB,  Komerční  banky  nebo  Monety.  Na
plánovaných 30 miliard,  které měly díky nové dani  do rozpočtu  přitéct,  tak Stanjura
může zapomenout. Otázkou zůstává, zda tak špatné zdanění vláda připravila záměrně,
aby ve skutečnosti bohatým dala čas na tzv. optimalizaci zisků, nebo proto, že to prostě
neumí. Dá se tedy očekávat, že namísto snahy o skutečně efektivní zdanění bank a
energetických gigantů se nyní obrátí na ty, kdo nedisponují takovými možnostmi obrany
– na živnostníky a majitele nemovitostí. A ten, kdo si myslel, že zle je už nyní, bude
zřejmě v následujících měsících vládou pětidemolice ještě nemile překvapen.
  Kromě střednědobého výhledu nevypadá podle slov odborníků příliš optimisticky ani
výhled dlouhodobý. Obava z propouštění v souvislosti se zákazem aut se spalovacími
motory je v posledních týdnech hodně  propíraným tématem, které zároveň  odhaluje
širší strukturální problém. Tím je charakter práce v Česku. Podle datového analytika z
projektu  "Evropa v  datech",   Odstrčila,  je  zásadním problémem Česka závislost  na
levné pracovní síle a zároveň energetická náročnost našeho průmyslu. Podle ukazatelů
jako jsou index prosperity nebo přidaná hodnota produkce je kvůli  tomu ČR hluboko
pod evropským průměrem. Od začátku finanční krize se navíc v Česku téměř zastavilo
tempo  dohánění  životní  úrovně  v SRN.  Připomínám  v této  souvislosti  sliby
polistopadových politiků, že západní úrovně dosáhneme do 5 let. Už to bude 34 let od
listopadového převratu a západní úroveň dohnalo jen malé procento vyvolených.
   Transformace ekonomiky za pomoci reforem ve vzdělávání však vyžaduje konkrétní
plány a také nemalé finanční prostředky. Změny ve školství ale zatím pod ministrem
Balašem jen nabírají zpoždění a finanční prostředky vláda k dispozici nemá, respektive
je raději než do budoucnosti naší země investuje do předraženého a v tuto chvíli také
nepotřebného  vojenského  vybavení,  zatímco  Stanjura  zadlužuje  zcela
bezprecedentním  tempem  budoucí  generace.  Právě  současná  ekonomická  krize
napomohla  poodhalit  skutečné  problémy  jednotlivých  členských  států  EU  a  data
jednoznačně ukazují, že Česko potřebuje nyní víc než jindy odvážnou, akceschopnou
vládu.  Fialova vláda je  ale kabinetem stran a hnutí,  jejichž jediným programem byl
antikomunismus  a  později  antibabiš,  aniž  by  měly  odpověď  na  otázky  rychle  se
měnícího světa.

Co může stát za rozhodováním Petra Pavla
Výzva  prezidentu  Pavlovi,  aby   nepodepisoval  zákon  o  snížení
valorizace penzí  , kterou avizoval  expremiér  Babiš,  je  samozřejmě
jen gestem, nikdo asi nečeká, že by nová hlava státu, která je tak
úzce  spjata  se  současnou  tuzemskou  vrchností,  dala  na  přání
opozice. Přesto si dovedu představit, ačkoliv tomu zas až tak moc
nevěřím, že by nastupující prezident mohl tento zákon za určitých
okolností i nepodepsat… Ne, nemyslím, že by mu tolik šlo o blaho
seniorů nebo o dodržení zákonnosti, to opravdu ne. Jednalo by se o

poněkud sofistikovanější politickou hru, a to předem dohodnutou minimálně s vedení
současné Pětikoalky. Konec konců, sám šéf státní kasy Stanjura už se prořekl, že na
řádnou valorizaci důchodů prostředky jsou. A jaký  že by tím sledovali efekt?  No,
představte  si  reakci  běžného českého nespokojence,  který se denně  zmítá mezi
dvěma póly – mainstreamovým strojkem na vymývání mozků a někdy více, někdy
méně  přesvědčivými  informacemi  a  argumenty  šířenými  převážně  na  sociálních
sítích  rebely.                                                .
Jak  by  pak  v očích  tohoto  nespokojence  stoupl  nový  prezident  a  spolu  s ním  i
současný  režim,  kdyby  se  takto  »prověřila«  jeho  demokratičnost  a  schopnost
korekce sporných rozhodnutí. A jak by na druhou stranu v jeho očích klesla potřeba
různých Paroubků, Rajchlů, Konečných, prostě organizovaného odporu. Pavel, teď
už »prezident všech«, by tím navíc získal mnohem silnější pozici pro případ daleko
závažnějších rozhodnutí v budoucnu – například i k posvěcení mobilizace a vyslání
vojáků do boje za cizí zájmy….                                  .. Docela slušná taktika a již
mnohokrát  v různých podobách vyzkoušená.  Svého času jsem v jednom sloupku,
tehdy v Haló novinách, předpověděl, že Nečas bude premiérem. V dryáčnické ODS
hrál roli umírněnce, zabývajícího se sociálními tématy. Strana a vláda již potřebovala
změnit image, tak jako se to pravidelně praktikuje na politické scéně v USA – vymění
se demokrat za  republikána a jede se dál  prakticky ve stejných kolejích.  Nečas,
jehož jsem tehdy nazval Kájou Maříkem ODS, se za rok skutečně předsedou vlády
stal.A víme, jak nám vládl…..                    .                                                    
Neříkám, že teď budu opět úspěšným prorokem, je tu pár neznámých, nevím, jakého
uvažování jsou schopni ti,  kteří  dnes rozhodují.  Ale kdyby se Petr  Pavel opravdu
»pochlapil«, vězte, že za tím bude rozhodně jiný záměr, než zjednat spravedlnost
pro důchodce…..                                                                         iportal  Ivan Cinka

KLADNO A ZP ĚV (2)
Zůstaneme ještě chvíli u prvé republiky. Sbor vedl čilý společenský život, zasloužil
se  o  vybudování  hudebního  muzea  a  pomníků  Bedřicha  Smetany  a  Antonína
Dvořáka. Zval na svá vystoupení přední umělce své doby – Jindřicha Jindřicha,
Vítězslava Nováka či Bohumila Foerstera, uváděl jejich skladby.  Nepodařilo se mi
věrohodně zjistit, kdy se osamostatnila ženská sekce. Předpokládám, že to bylo už
v této předválečné době. Josef Bohuslav Foerster  zemřel totiž v 92 letech v roce

1951.  Zpěváckému spolku  Smetana  dedikoval  svou  skladbu
Chudobka  na  slova  J.V.  Sládka  už  jen  pro  mužský  sbor.
„Usmály se na mne tisíckráte, dívky makovičky boubelaté - a já
jsem je všechny nechal státi - jak ty mačí květy na souvrati.....
Usmálo se na mne …. děvče chudobička, srdce zlaté. Za to
jedno zlaté pousmání musela být moje do skonání.“
Po skončení druhé světové války sbor nabírá nový elán. Už v
červnu  roku  1945  uspořádal  koncert  „Lidice  budou  žít.“  V
červenci  s  Mariií  Podvalovou  a  kladenským  symfonickým

orchestrem přednesli skladbu Český národ  neskoná.      
Během války i krátce po ní ubylo zpěváků – tak došlo v roce 1952 ke sloučení s
mužským  pěveckým  sborem  Slovanka   Kročehlavy  -  vznikl  tak  nový  název
mužského sboru Smetana-Slovanka.   (  O ženském pěveckém sboru Smetana si
povíme  někdy  příště,  v  roce  1956  už  určitě  fungoval  samostatně.)  V  archivu
Smetany Slovanka jsou dochovány stanovy, legitimace členů,  evidence docházek.
Jako vždy je na činnost sboru potřeba také peněz. Příspěvky členů nikdy nestačí,
výtěžek z dobrovolného vstupného je vítaný, ale výdaje jsou větší. Problém sboru
byl  vyřešen tím, že se sbor stal výkladní skříní  Kovopodniku Kladno. Ten poskytl
zázemí,  zkušebnu,  místo  pro  archiv,  zajišťoval  dopravu.  Padesátka  zpěváků  -
fortissima i  pianissima,  krása.  Umožnil  zaké řadu zahraničních zájezdů.  Svět  byl
rozdělen – do NDR, Polska Maďarska, či Estonska nebyl problém. Velkým lákadlem
byly zájezdy do ciziny kapitalistické. I ty se uskutečňovaly. Musel být proveden výběr,
pilní  měli  přednost  před  občasnými  zpěváky,  takže  účast  na  zkouškách  byla
zaručena. Některé profese byly vyloučeny předem - třeba vojáci, příslušníci SNB.
(Asi  by tam mohli  vyzradit  nějaké to služební  tajemství.)  Sbor  do  NSR, Francie,
Jugoslavie  či  Anglie  doprovázel  vždy  někdo,  kdo  byl  odpovědný,  aby  se  vrátili
všichni.  Nutno říct, že nikdo ze zpěváků neemigroval – jednou však k tomu  málem
došlo. Jistý zpěvák si spletl hodinu odjezdu a kochal se výhledem na rozhledně. Po
marném hledání  autobus už musel  odjet  – naštěstí  vedla  trasa zrovna kolem té
rozhledny, takže si všichni  oddechli,  nejvíc asi  ta odpovědná osoba. Sbor natočil
také své prvé CD. V repertoáru  převládaly sbory klasiků české hudby –  Smetany,
Dvořáka,  Foerstera,  v  různých  úpravách  také  písně  lidové.  Vystupovali  nejen  v
Kladně, okolí, zúčasňovali se pěveckých soutěží, navázali společenské a přátelské
vztahy se sbory dalších měst, některé vazby přetrvávají až do dnešní doby.
Musíme také připomenout osobnosti sboru. Po panu Novotném sbor  řídili v pořadí
až do dnešní doby pánové Sýkora, Schejbal, Morávek, Vlček, Lébr, Vojta, Kostka,
Vyskočil, Mládek, Prošek, Pohl, Rataj, Jan Dušek, Ondra Kunovský a nově bude řídit
žena - Ema Kupková. Na předsednickém postu se vystřídali Karel Balej, Černický,
Smrž, Danihelka, Volf, Bárta Šprung, Marx, Sládek, Pavlíček, Zálešák, Procházka,
Patera a  prvá žena – Ivana Kopecká.
Tak šel čas, změnily se společenské poměry. Nový soukromý vlastník Kovopodniku
dal  zbytečné  přítěži  výhost  a  začala  anabaze  putování  sboru  po  různých
zkušebnách, stěhoval se archiv, ztrácely se důležité dokumenty. Sbor však stále žil,
zpíval  při každé vhodné příležitosti. Přiblížil se  konec dvacátého století. O tom si
povíme zase příště.                                                     Pavel Hruban
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Vlády se více starají o vysoce postavené lidi než o
přírodu,  tvrdí  docent  Václav
Ziegler    1
Václav  Ziegler  je  znám  jako  jedine čný  vyprav ěč  a
popularizátor  p řírody.  Je  jejím  skute čným  znalcem,
jakožto  docent  obecné  geologie  o  ní  dlouhá  léta
přednášel  vysokoškolským  student ům.  Dlouhé  roky
pracoval v Muzeu Českého ráje v Turnov ě, byl prvním
profesionálním  pracovníkem  CHKO  Český  ráj  a

následn ě  dlouhodobým p ředsedou správní  rady Geoparku UNESCO Český ráj.
Vydal  n ěkolik  tematických  knih  a  dodnes  publikuje  v řadě  médií,  v četně
iportaL24.cz. Pane docente, starají se podle vás o naši matku p řírodu sou časné
vládní garnitury dob ře, nebo byste jim n ěco vytkl?
Vytýkat se dá mnohé! A všem vládním garniturám, které zde v posledních letech byly. I
té současné! Zdá se mi, po jejích posledních krocích, že se zaměřují spíše na určité lidi,
vysoce postavené, a to kvůli kandidatuře ve volbách. A to i v rámci životního prostředí.
Třeba  kvůli  Bečvě  a  její  otravě.  Je  sice  nedobré,  že  vyšetřování  trvalo  tak  dlouho
(možná, že bylo skutečně  složité!),  že soudní spory se vlečou a dosud, pokud vím,
rozhodnuto není. Ale nejde jen o Bečvu.
  Krajina je ničena liniovými stavbami – dopravní infrastruktura se tomu říká – a nízká,
neefektivní výstavba zabírá čím dále více přírodních ploch. Zemědělství se specializuje
už jen na rozsáhlé plochy, které ničí krajinu nejen pohledově, ale především přírodu,
v níž klesá druhová rozmanitost. A to je zlé, protože na to doplácíme především my,
lidé! A my se honíme za jakýmisi imaginárními povolenkami na vypouštění oxidů uhlíku
a  zatím  k tomu  ve  velkém  přispíváme  válečnými  akcemi,  které  uhlíku  do  ovzduší
vypouštějí daleko víc. Hodně se mluví o elektromobilech, jak nám vylepší ovzduší. Ale
už se nemluví o tom, že i ta elektřina se musí vyrobit a bude se jí muset vyrobit daleko
více  než dnes,  protože spotřeba  aut  bude  velikánská.  A dnes  většina  světa  vyrábí
elektriku z fosilních paliv. Samozřejmě, že k ničení přírody přispívá velkou měrou i čilý
obchod a převážení zboží velkými kamiony z jednoho konce světa na druhý a zpět. A
nikdo to neřeší. Vládám zemí se do toho nechce a vymýšlejí se různé Zelené úděly,
které nejvíce dopadají na malé a slabší, než na ty velké, kteří z toho profitují. Stejně,
jako z těch válečných konfliktů.
A máte-li  na mysli  zvláště chráněná území, tak i  tady je to tristní. Ještě před 30lety
existovala spousta malých dobrovolných organizací na ochranu přírody, a ty významně
pomáhaly státním orgánům při  skutečné a praktické ochraně přírody. A Dnes mnohé
z těch organizací vyrostly politicky, a je-li třeba něco udělat rukama, tak ty ruce chybí. A,
zdá se mi, že chybí i ta koordinace od státních profesionálních orgánů ochrany přírody.
A chybí i peníze. Asi jdou na důležitější věci, alespoň z pohledu vládních garnitur, ve
kterých je povědomí o přírodě asi takové, že nám slouží k rekreaci. Při nejlepším. Jinak
by třeba naše lesy nevypadaly tak, jak vypadají.
Chová se i dnešní mladá generace k p řírod ě tak, jako svého času vy?
Dnešní mladá generace se žene za zážitky s adrenalinem. Obecně. Neříkám, že nejsou
mladí lidé, které příroda upřímně zajímá a snaží se ji pochopit.  A jdou za tím cílem,
nehledě na oběti a čas, který tomu věnují. Stejně, jako se to dělo za mých mladých let.
Ale bylo nás tehdy víc a snažili jsme se to ovlivňovat jinak, než jen přivazováním ke
komínům či stromům. Zřejmě jsme o té přírodě věděli víc a zřejmě jsme měli i štěstí, že
tehdejším  představitelům  nedělalo  potíže  představit  si,  jak  příroda  funguje.  Dnešní
mladá generace toho o přírodě moc neví. Žel, neví toho ani příliš o životě, neboť se jí
snažíme před ním chránit. Neví nic o pořádné práci, o tom, jaké jsou vztahy v přírodě a
na ně navazující vztahy ve společnosti. Hlavní jsou pro ni cizí jazyk, mobilní telefon a
zábava. I studium bere většinou jako zábavu a je si vědoma toho, že to, co se učí,
nemusí třeba už nikdy v životě potřebovat. A to se, k mé velké lítosti, týká i přírody.
Jak jako zkušený vysokoškolský pedagog hodnotíte úr oveň sou časných osnov v
přírodních v ědách? A jaká je vzd ělanostní úrove ň dnešních student ů?
Na začátek bych chtěl říci, že současné osnovy výuky neexistují. Jsou to tzv. Rámcové
vzdělávací programy, které se od jejich zavedení do našeho školství čím dále a více
zjednodušují a někdy mám pocit, že tím směřujeme zpět do daleké minulosti, kdy za
vrchol  vzdělání  lidu  bylo  považováno  číst,  psát  a  počítat,  no  do  sta.  Z  hlediska
přírodních věd je přímo trestuhodné snižování počtu výukových hodin přírodních věd na
základních a středních školách až na 1 hodinu týdně. Na úkor přírodních věd získávají
tzv. in-předměty, jako jsou angličtina, počítače a politické a zpolitizované vědy, zejména
politické situaci přizpůsobený výklad dějin,  a různé politicko-výchovné projekty,  které
pomáhají mozku zbavit se přebytečných znalostí z matematiky, fyziky, chemie, geologie
a biologie.
Matematika není ani mezi povinnými maturitními předměty. Přitom matematika a ostatní
přírodní vědy pomáhají rozvoji myšlení, což asi není v současném zájmu. Upřímně, ale
ani  přemíra  informací  z vyučování  in-předmětů  nevede  ke  kýženému  cíli.  Stačí  se
zeptat na některé události, které se v minulosti staly, současných maturantů. Dočkáte
se absurdních odpovědí. Je dobré, že existují osvícení učitelé, kteří rozšiřují vědomosti
žáků a studentů z věd přírodních či matematiky. Ale jsou limitováni počtem vyučovacích
hodin. Dříve byly časté exkurze do přírody i výrobních podniků, kde se žáci a studenti
setkali  s praktickým využitím svých znalostí.  To bylo v nedávné minulosti odbouráno.
Ale myslím si, že např. genderové otázky či politickou historii nebude budoucí stavař,
geolog,  řezník,  chovatel  krav  či  seřizovač  strojů  tolik  potřebovat,  jako  ty  základy
matematiky, geometrie, fyziky, chemie či přírodopisu. Ústavy, které současné rámcové
vzdělávací  programy produkují,  pokládám  za  naprosto  zbytečné,  ba  přímo škodlivé
vzdělávání budoucích generací.
Má naše společnost šetřit? Má. Je to nutnost. Tam bych začal. A nejen tam. Podobných
zbytečných ústavů, organizací a  podobných aktivit je v naší společnosti spousta. Že by
byla  vysoká  nezaměstnanost?  Nebyla  by,  vždyť  mnozí  řemeslníci,  zdravotní  sestry,
pečovatelé o staré lidi, dělníci, pracovníci na polích a ve stájích se k nám dovážejí ze
zahraničí.  A úroveň  dnešních  studentů?  Jako  vždy,  u  některých,  kteří  jevili  zájem,
vysoká, kteří jevili nezájem, nízká. Spíše je to v procentech obou skupin. Dnes vysoce
narůstá procento těch, kteří příliš zájmu nejeví. A je to škoda, česká společnost byla a
dosud je dost vyspělá, a je vyspělá i na to, aby ten nezájem v zájem změnila, k čemuž
je asi opravdu potřeba zavést opět učební osnovy.
c  a srpen.  A opět  tu  jsou nerovnováhy v přírodě  i  ve  společnosti,  neboť  lidé  horko
nesnášejí.  I  v Africe.  Přes  den  nepracují,  ale  vyhledávají  stín.  Stejně  jako  ostatní
organismy. Opět neznalost přírody. A přírodním vědám ubíráme hodiny.
Upřímně –elektroauta lidi nespasí, budeme muset vynalézt něco jiného. Nebo se jich
zřekneme úplně.  Ale když z té ropy plyne spousta peněz.  Ale jak  budeme převážet
chléb upečený v Berlíně třeba do Řecka? A staví se umělé ostrovy, které brzy pohltí
stoupající hladina světového oceánu.
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Oslava MDŽ 
  v sále u Meisnerů v Kročehlavech 10.3. se vydařila. Plný sál žen, semtam nějaký
muž, se dobře bavil při hudbě Jardy Bláhy a jeho půvabné zpěvačky Petry. Ženy se
potěšily  nad  dárečky  z  výběrové  tomboly  a  všichni  potleskem  ocenili  skvělé
vystoupení tanečnic z Velké Dobré. 
  Organizátoři – OV KSČM, Diaklub a LKŽ Kladno byli spokojeni nejen s účastí, ale i
s dobrou náladou, která panovala po celou dobu sváteční akce. Byla to důstojná
oslava   115. výročí vystoupení amerických švadlenek za  práva žen. Historii MDŽ
přiblížila stručně  E. Vlčková, předsedkyně  OV KSČM a zdůraznila,  že ještě dnes
jsou ženy v nerovnoprávném postavení, zjm. ve výši platů i důchodů. A to se ještě
jedná o snížení valorizace důchodů i možném omezení výchovného. Inflace a ceny
energií  působí  starosti  nejvíce  právě  ženám.  Navíc  vláda  se  chystá  zvýšit  věk
odchodu do důchodu až na 68 let. Proti tomu ženy podepisovaly protestní petici. EV
Foto     JK a JS                                  

PÍŠETE NÁM  Občanské FORUM 

Páni ZAKAZOVATELÉ,  dámy RUŠIČKY  

  Konečně máme všichni tu správnou západní svobodu. Skutečně máme všichni tu
slibovanou svobodu ?  Ukazuje  se,  že  svoboda,  stejně  jako  pravda,  je  majetkem
současné vlády a na občany zbyla jen ta naprostá poslušnost a odevzdanost vládě ,
majitelům té jejich absolutní, universální, pravdy. 
  Pro občany téměř žádná svoboda nezbyla. Je to dnes s tou svobodou stejné jako s
banány za socialismu. Tehdy banány z Afriky byly nedostatkovým zbožím a dnes je
tím nedostatkovým "obchodovatelným artiklem" občanská svoboda, k nám dovážená
z EU, potažmo z USA. ONI, co nejsou jako ONI si mohou s celým národem dělat co
chtějí, nám všechno správně, demokraticky, nařizovat, zakazovat a přikazovat, zato
velcí  ONI mají  právo všechno, co slíbili  rušit,  porušovat,  překrucovat.  Vládní  páni
zakazovatelé  a  dámy  rušičky  jdou  spolu  se  svými  pány  cenzory  a  svojí  pátou
kolonou  tvrdě  po  krku  naší  občanské  svobodě  slova.  Pánům  zakazovatelům  a
dámám rušičkám, pýchou zaslepeným, schází sebereflexe. Bojí se o svoji  lstivým
podvodem získanou moc, o svoje české samoděržaví, až tak moc, že zakazují jiné
pravdy  než  je  ta  jejich.  Nejraději  by  demokraticky  zakazovali  a  rušili,  rušili  a
zakazovali  nejenom  komunisty,  KSČM, ale  i  svoji  tolik  potřebnou demokratickou,
nekomunistickou  opozici.  Tak  rádi  by  zakázali,  zrušili  všechny  mírové  "štváče",
demonstranty, všechny komunisty, Rusko, Putina, Čínu, všechny, kdož se jim staví
do cesty za světovládou a ponechali jenom sebe. 
  Když nejdou jejich nenávidění nepřátelé zakázat, tak proti  nim poštvou alespoň
svojí  nenávistnou propagandou všechny západní národy.  Západní  zakazovatelé a
rušičky klidně ruší i přirozená pohlaví a klidně ruší i evropské křesťanské hodnoty.
Zakazují lidem myslet vlastní hlavou, neboť ONI, velkokapacitní mozkovny, myslitelé,
správně myslí za všechny občany ČR / bohužel myslí za ně, ale nemyslí na ně/. 
  Tak dlouho budou vše dobré a funkční ti političtí  zakazovatelé a rušičky rušit a
zakazovat,  až zakáží  a zruší sami sebe, svoji  identitu,  svoji  funkční prapodstatu,
samo  svoje  národní  a  kulturní  bytí.  Brzy  je  jejich  vlastní  pyšná  hloupost  jejich
vlastními prostředky udolá. 
  Kdyby to šlo,  já bych zase zakázala všechny války,  válečné štváče,  zbrojovky
nadnárodní  korporace,  bankovní  lichváře,  nenávistné  západní,  nacionalisty,
neofašisty,  neonacisty,  mamonáře,  zločince,  všechny  ty  pány  a  dámy,  politické
zakazovatele a rušičky, farizejsky si hrající na demokraty. Jo, kdyby to tak jenom šlo
zakázat lidskou hloupost, to by bylo hned na tom božím světě o moc lépe .      
Eva Dolejšová 
 


